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Аннотация 

В данной статье рассматривается свойства гладких функций в расслоенных 

пространствах скоростей конечного порядка n . Рассмотрены преобразования 



набора частных производных по старшим производным в локальной записи 

гладкой функции. Сформулирован и доказан следующий результат:  Пусть mX  – 

гладкое многообразие размерности m; n
mT X ( 1)n    – гладкое расслоенное 

пространство скоростей порядка n с базой расслоения mX ;  : n
mL T X   – гладкая 

функция на n
mT X .В данной работе доказано: матрица частных производных 

порядка ( 1)s s    по старшим производным  локальной записи ( ), ,..., nL x x x
 

 
 

 в 

гладкой функции : n
mL T X  ( 1)n   преобразуется как тензор ранга s  типа  (0, )s : 
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Annotation 

This article discusses the properties of smooth functions in the layered velocity 

spaces of finite order n . Transformations of a set of partial derivatives with respect to 

the highest derivatives in a local notation of a smooth function are considered. The 

following result is formulated and proved: Let mX be a smooth manifold of dimension 

m; n
mT X ( 1)n  – a smooth layered velocity space of order n with a bundle base mX ;  

: n
mL T X  ; – a smooth function on n

mT X .In this paper, it is proved that the matrix of 

partial derivatives of order ( 1)s s   with respect to the highest derivatives of a local 

entry ( ), ,..., nL x x x
 

 
 

 in a smooth function : n
mL T X  ( 1)n   is transformed as a tensor of 

rank s  type (0, )s  : 
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